UNITED COLLEGE THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG



香港中文大學 聯合書院

電話Tel: (852) 39437575 傅真 Fax: (852) 26035412 網址 Web: http://www.uc.cuhk.edu.hk 電郵 Email: unitedcollege@cuhk.edu.hk



GEUC1111 - University Life and Learning

Important Notes for Freshmen in 2024-25

- 1. GEUC1111 "University, Life and Learning" is a required general education course for all United College local and non-local freshmen in the first term of the first undergraduate study year. Classes will be held on every Friday afternoon from 1:30pm to 3:15pm, and the medium of teaching is English, all teaching and learning activities will be conducted at Sir Run Run Shaw Hall.
- 2. Course registration will be done automatically, students DO NOT need to register via CUSIS (Chinese University Student Information System). Students please check your respective course roster via CUSIS for the course assignment results. For discrepancies, please contact the College General Education Office at 3943 7345.
- 3. If you have enquiries on the course, please contact Mr Jacky LIU of the College General Education Office at 3943 7345 during office hour or email to General College ge.uc@cuhk.edu.hk. Further info about https://www.uc.cuhk.edu.hk/general-Programme be found at can education/.

General Education Office, United College

August 2024

UNITED COLLEGE THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG GENERAL EDUCATION PROGRAMME

The United College General Education Programme is designed to broaden the interests of students, give them a wider perspective, and cultivate in them the ability to face the issues of contemporary life. The challenge of rational inquiry, the purposes and values of university learning are also emphasized. It aims to enhance students' capability to meet the needs of the rapid-changing society.

Applicable to students admitted in 2024-25 or after

All students of United College have to take 19 units of General Education courses, which include the courses required by the University and the College, respectively. For students of specifically approved professional programme (LLB), the General Education requirement is 12 units. The unit requirements of General Education courses are as follows:

College General Education Programme		University Requirements		Total Requirements		
-			General Programs	Specified Program	General Programs	Specified Program
GEUC1111	"University Life and Learning"	1 unit				
	(must be taken in 1st term of year of entry)					
GEUC2211- 2215	"Service-Learning and College Life"	2 units				
	Service-Learning courses (mandatory, students must take at least one course in the second or third year of study)					
GEUC4011	"Senior Seminar" 1	3 units	13 units	6 units 2	19 units	12 units
Or	(To be taken in 1st term of the final year)					
	OR					
GEUC4012	"Social Enterprise & Innovation: Internship"					
GEUC1000	"College Assembly" з	0 unit				
	(a minimum of 3 attendance per term is required)					
	Total College Requirements:	6 units				

Note: Specifically approved professional programme is LLB, students only need to take 6 UGE units.

- For 2024-25 onwards admission cohort, upper-year entrants holding associate degrees or higher diplomas, should take GEUC1111 and one service-learning course (GEUC2211/ GEUC2212/ GEUC2214/GEUC2215), and NOT required to take GEUC4011 or GEUC4012.
- 2. No exemption in College general education requirements for Advanced Standing to FYFD places.
- 3. All UC students are required to attend a minimum of 3 College Assembly each term (GEUC1000).

In addition to completing the courses required by the College, students also need to complete the requirements of the University General Education Programme in the General Education Foundation (GEF) Programme and the Four Areas of University General Education requirement. Updated General Education Programme Requirement could be found in the Undergraduate Student Handbook or related websites.

UNITED COLLEGE THE CHINESE UNIVERSITY OF HONG KONG

香港中文大學 聯合書院

電話Tel: (852) 39437575 傅真 Fax: (852) 26035412 網址 Web: http://www.uc.cuhk.edu.hk 電郵 Email: unitedcollege@cuhk.edu.hk



GEUC1111 【大學生活與學習】

2024 至 2025 年度新生注意事項

- 1. GEUC1111【大學生活與學習】為聯合書院學生於本科課程一年級上學期必修的書院通識教育科目,課程將會以英語授課,所有課堂活動將於逢星期五第 6 及第 7 節,即下午 1 時 30 分至 3 時 15 分於邵逸夫堂進行。第一課的日期為 9 月 6 日。
- 2. 凡已註冊的書院新生一概經CUSIS電腦系統自動報修GEUC1111, 學生無須作出網上選課。學生於網上查核電腦選課紀錄時,務須細心核對資料是否正確。倘 有漏誤,必須立即聯絡書院通識教育辦公室作出更正,書院通識教育辦公室的查詢電話為 3943 7345。
- 3. 新生如對本科修讀事宜有任何疑問,歡迎於辦公時間致電 3943 7345 與廖先生聯絡,電郵地址為 ge.uc@cuhk.edu.hk 。 書 院 通 識 教 育 課程的 網 址 為 https://www.uc.cuhk.edu.hk/generaleducation/,內有更多有關通識教育科目的資料。

聯合書院通識教育辦公室

2024 年 8 月

香港中文大學聯合書院 通識教育課程

通識教育之目的在於培養學生的治學與處事能力,擴闊其視野,使學生在本身的主修學科以外具 有更廣博的知識基礎,從而對大學的價值、目的和求學方法有正確的了解。通識教育協助學生有效地 參與大學和書院的生活,培養多方面的興趣,並著重鼓勵學生發展獨立思考、判斷能力及服務社會之 意識,使學能備適應當今社會急劇之演變。

2024 至 25 年度或以後入學的本科生適用

聯合書院學生必須修滿大學規定之通識教育科目,連同書院所設計及指定之通識教育科目在內,合共 19 學分,始准畢業(惟特許專業法律課程,學生只須修讀上述規定科目至少 12 學分)。

聯合書院通識課程科目			大學通識科目		通識教育總學分	
	AND EDUCEDUAL NEET I		一般課程 要求	特許專業 課程要求	一般課程 要求	特許專 業 課程 要求
GEUC1111	【大學生活與學習】 (於入學第一年上學期必修)	1學分				
GEUC2211- 2215	【服務學習與書院生活系列】 (於第二或三年級必修,只須修 讀一科)	2 學分				
gEUC4011 或 GEUC4012	【專題討論】1 (於最後修業年上學期) 或 【社會企業與創新:實習】	3學分	13 學分	6 學分 2	19 學分	12 學分
GEUC1000	【書院聚會】3 (每學期最少出席三次)	0 學分				
	合計:	6學分				

註: 特許專業課程法律學院開辦之課程,學生只需修讀 6 個大學通識學分。

- 1. 2024-25 或之後學年入學,並取得副學士學位或高級文憑資格的高年級學生,只須修讀 GEUC1111 及選修一科【服務學習與書院生活系列】 (GEUC2211//GEUC2212/GEUC2214/GEUC2215) ,無須修讀 GEUC4011 或 GEUC4012 (3 學分書通科月)。
- 2. 以高級條件人讀大學一年級課程的學生,不會獲得任何書院通識教育學分的豁免。
- 3. 所有聯合書院學生每個學期至少出席三次書院聚會(GEUC1000)。

學生除依書院之規定修讀上表所列之書院通識教育必修科目外,亦須選修大學通識教育基礎課程及四個範圍規定內的科目,詳情請參考大學本科生手冊內的大通識教育課程修讀規定。